

# **PENILAIAN MODUL PEMULIHAN PENAGIH DADAH MELALUI PENDEKATAN MODUL ISRA': SATU PENDEKATAN ANALISIS NARATIF**

Mansor Abu Talib<sup>1</sup>, Mohd Roslan Rosnon<sup>1</sup>, Farhana Sabri<sup>2</sup> dan Maziatul Akmal  
Khairuzaman<sup>1</sup>

<sup>1</sup>Fakulti Ekologi Manusia, Universiti Putra Malaysia (UPM), 43400 Serdang Selangor

<sup>2</sup>Fakulti Kepimpinan dan Pengurusan, Universiti Sains Islam Malaysia (USIM), 71800 Nilai,  
Negeri Sembilan

## **ABSTRAK**

Salah satu program rawatan pemulihan yang baru diperkenalkan oleh AADK merupakan program rawatan Inabah menggunakan Modul ISRA yang terdiri daripada tiga bahagian iaitu Modul Psikososial, Modul Terapi Komuniti dan Modul Psikospiritual yang bertujuan untuk mengubati masalah ketidakstabilan jiwa klien dengan rawatan yang berunsurkan amalan kerohanian. Artikel ini bertujuan untuk membincangkan penilaian secara analisis naratif tentang keberkesanan modul Isra' yang telah dijalankan kepada klien-klien di pusat CCRC yang terpilih berdasarkan kepada dua tema besar iaitu elemen-elemen berikut iaitu (i) kandungan modul Isra dan ii) pelaksanaan modul Isra'. Metodologi kajian yang digunakan adalah secara kaedah kualitatif dengan menggunakan pendekatan pertanyaan naturalistik (*naturalistic inquiry*) atau dikenali sebagai konstruktif (*constructionism*) dengan menggunakan pendekatan analisis naratif yang telah melibatkan informan seramai 20 orang klien Isra di CCRC Sungai Ruan, 20 orang di CCRC Perlop dan 20 orang tenaga pengajar dan pegawai AADK (Staf) di kedua-dua CCRC terlibat. Dapatan kajian menunjukkan bahawa modul dan kandungan program Isra' adalah baik. Namun, terdapat ruang penambahbaikan dari segi pelaksanaan program modul Isra'. Pelaksanaan merupakan isu yang paling ketara dan perlu dipandang serius bagi memastikan Modul Isra' mencapai objektifnya. Selain itu, kepakaran dan latihan modul secara komprehensif perlu diberikan kepada semua tenaga pengajar bagi memastikan Modul Isra' dapat difahami dan dilaksanakan secara mendalam dan holistik. Kesimpulannya, agak sukar untuk membuat satu kesimpulan bagaimanakah bentuk rawatan yang paling berkesan namun kaedah Isra' ini sememangnya boleh dijadikan sebagai kaedah alternatif kerana program rawatan menggunakan pendekatan kerohanian mampu memulihkan masalah ketagihan klien yang berada di dalam CCRC.

**Kata Kunci:** Modul Isra', Program Inabah, keberkesanan, penilaian, naratif